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Από το υπ’ αριθ. 8/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 227/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση εκτέλεσης του έργου «Συντήρηση-
επισκευή πεζοδρομίων πόλης» με αυτεπιστασία. 

 
       Σήμερα 19 Μαρτίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 15-3-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης  
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος Απόντες Πρόεδροι 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Τοπικών Συμβουλίων 
5. Π. Παυλίδης   Ι. Καπετανίδης 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Κ. Συμεωνίδης    
14. Κ. Τρανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης 

συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Σ. 
Παναγιωτίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 210/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 211/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Π. 
Παυλίδης, Ε. Σοφιανίδης. 

15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Σ. Παναγιωτίδης 
19. Ε. Σοφιανίδης 
20. Μ. Σακαλής 
21. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 212/2007 απόφασης 

προσήλθε ο κ. Π. Παυλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Β. 
Γιαννουλάκης, Γ. Ορφανίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 215/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης και αποχώρησε ο κ. Α. 
Δελαβερίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 225/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Τσιάρας. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 227/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Τσιάρας. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 234/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

22. Ε. Γουναράς 
23. Ι. Καλαϊτζίδης 
24. Γ. Ορφανιδης 

 
 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 16ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 5-3-2007 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών Δημητρίου Δάσκαλου, που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 11 του Π.Δ. 171/87 για τα «όργανα που 
αποφασίζουν ή γνωμοδοτούν και ειδικές ρυθμίσεις σε θέματα έργων που εκτελούνται 
από τους Ο.Τ.Α. και άλλες σχετικές διατάξεις» προβλέπεται ότι: 

Η εκτέλεση έργων με αυτεπιστασία γίνεται από τον Δήμαρχο μετά από 
σχετική απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου που λαμβάνεται ύστερα από σύμφωνη 
εισήγηση του Δημάρχου χωρίς να απαιτείται γνωμάτευση της Διευθύνουσας ή 
επιβλέπουσας υπηρεσίας. 

Στον προϋπολογισμό και το τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου για το έτος 2007 
περιλαμβάνονται και τα έργα: 

1.- ΣΥΝΤΗΡΗΣΗ - ΕΠΙΣΚΕΥΗ ΠΕΖΟΔΡΟΜΙΩΝ ΠΟΛΗΣ με 
προϋπολογισμό 70.000,00 € και πίστωση 60.000,00 € με Κ.Α. 30/7334.001. 

και εισηγούμαστε την εκτέλεσή τους με αυτεπιστασία με βάση την φύση των 
εργασιών, την διάρθρωση της τεχνικής υπηρεσίας και το υπάρχον εργατοτεχνικό 
προσωπικό του Δήμου Βέροιας. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις 
Τσιαμήτρου: Σύμφωνα με την πάγια θέση του κ. Τσιάρα έργα όπως «Διάνοιξη 

- κρασπέδωση οδού Κομνηνών» και «Αμμοχαλικόστρωση αγροτικών δρόμων» 
μπορούν να γίνουν με εργολαβία. Παρόλα αυτά, κι επειδή εγώ προσωπικά γνωρίζω 
τις δυσκολίες των έργων και πολλές φορές φαίνεται ότι μπορούν να γίνουν με 
εργολαβία αλλά δεν είναι έτσι, θα ψηφίσω υπέρ της αυτεπιστασίας. 

Καλαϊτζίδης: Με πρόλαβε η κα Καραχατζή, το ίδιο θα έλεγα κι εγώ και είμαι 
περίεργος ν΄ ακούσω την τοποθέτηση του κ. Τσιάρα. 

Τσιάρας: Την προηγούμενη τετραετία είχαμε ζητήσει παγίως κάποια 
πράγματα συγκεκριμένα και όχι να μη γίνονται αυτεπιστασίες σε κανένα έργο. Είχα 
προτείνει να γίνει μία επιτροπή από την υπηρεσία με υπηρεσιακούς ή και δημοτικούς 
συμβούλους, η οποία να κρίνει ποια έργα πρέπει να γίνονται με αυτεπιστασία, 
σύμφωνα με το προσωπικό του Δήμου και τις δυνατότητές του. Πιστεύω, και είναι 
καταγεγραμμένο πολλές φορές στα πρακτικά, πως ο λόγος που καμιά φορά δεν 
ψηφίζαμε έργα, τα οποία μπορούσαν να γίνουν μόνο με αυτεπιστασία, ήταν αυτός, 
ότι δηλ. έπρεπε να βάλουμε μία σειρά. Φέτος, μέχρι τώρα πέρασαν δύο αυτεπιστασίες 
που ήταν στη σωστή κατεύθυνση αφού αφορούσαν συντηρήσεις δημοτικών και 
σχολικών κτιρίων, έργα δηλαδή που μπορούσε να κάνει ο Δήμος με το προσωπικό 
και τα μηχανήματα που διαθέτει και να δώσει την ευκαιρία σε κάποιους 
εργαζόμενους που δεν μπορούν με άλλο τρόπο να εξασφαλίσουν κάποιο εισόδημα, να 
κάνουν κάποια μεροκάματα. Να κάνει δηλ. και κάποια κοινωνική πολιτική. Δεν θα 
έρθουν λοιπόν θέματα που δεν μπορούν να γίνουν με αυτεπιστασία αλλά πρέπει να 
γίνουν με εργολαβία. Αυτό δεν το λέω γιατί έτσι έλεγα πάντα και είχα γίνει γραφικός 
αλλά γιατί έτσι λέει ο νόμος περί αυτεπιστασιών. Ακόμη και για τις 
αμμοχαλικοστρώσεις ο Δήμος έχει και φορτηγά και φορτωτές και μπορεί να τις κάνει 
μόνος του αλλά υπάρχουν κι έργα που δεν δύναται να γίνουν από το προσωπικό του 
Δήμου. Είχα πει τότε πως υπήρχαν έργα που είχαν γίνει με προσωπικό του Δήμου 
αλλά και έργα που είχαν εξοφληθεί μ΄ ένα τιμολόγιο. Αυτό ισχύει και τώρα, η άποψή 
μας παραμένει η ίδια και η εισήγηση είναι σ΄ αυτή την κατεύθυνση. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Τσιαμήτρου: Και ποιος είπε κε Πρόεδρε πως εμείς δεν είχαμε κάποια 

επιτροπή που πρότεινε ποια έργα πρέπει να γίνουν με αυτεπιστασία και ποια όχι; 
Όπως είπα, μερικές φορές μπορεί ένα έργο να φαίνεται ότι μπορεί να γίνει με 



εργολαβία αλλά στην πράξη δεν γίνεται γιατί δεν έχει γίνει ακόμη η διάνοιξη, δεν 
υπάρχουν οι πράξεις και τις έκανε ο Δήμος μ΄ αυτόν τον τρόπο για να αποφευχθεί η 
καθυστέρηση του έργου και να μην πληρώνουμε αποζημιώσεις και αναθεωρήσεις 
στους εργολάβους. 

Καλαϊτζίδης: Πραγματικά χαίρομαι που αλλάζει θέση και στάση ο κ. Τσιάρας 
σε ορισμένα θέματα και σωστά πράττει γιατί πρέπει να βελτιωνόμαστε, να μπορούμε 
να βλέπουμε λίγο πιο μπροστά, να ξέρουμε ποιες είναι οι ανάγκες του Δήμου, πώς 
γίνονται τα έργα κ.λ.π.  Αλήθεια, τότε δεν είχαμε ούτε γκρέϊτερ. Είστε μηχανολόγος 
κε Τσιάρα και ξέρετε ότι για να γίνει αμμοχαλικόστρωση πρέπει να έχουμε γκρέϊτερ 
αλλά πρέπει να παράγουμε και άσφαλτο. Σε καλό δρόμο βαδίζετε κε Τσιάρα. 

Τσιάρας: Ευχαριστώ που λέτε ότι βρίσκομαι σε καλό δρόμο. Φέρνατε έργα με 
αυτεπιστασία και γινόταν η εξόφληση μ΄ ένα τιμολόγιο ενός εργολάβου. Υπάρχει 
κανένα παρόμοιο έργο εδώ πέρα; Υπάρχει κάποια ασυνέπεια ή διαφορά στα λεγόμενά 
μας από τότε μέχρι τώρα; Ας μας είχατε εξηγήσει μία φορά πώς ανάμεσα στα έργα με 
αυτεπιστασία έμπαιναν και τέτοια έργα, με ποιο σκεφτικό γινόταν αυτό κι εμείς θα το 
ψηφίζαμε. Δεν καταδεχτήκατε όμως ποτέ να εξηγήσετε το σκεπτικό σας. Είχατε μία 
κλισέ αιτιολογία και δεν μπορώ να καταλάβω γιατί δεν καταλαβαίνατε την εμμονή 
μου στη θέση αυτή. Για τρία χρόνια έλεγα ακριβώς το ίδιο πράγμα. Όταν τελειώσουν 
αυτά τα έργα θα δείτε πόσα ημερομίσθια έδωσε ο Δήμος σε πολίτες της Βέροιας, ενώ 
αν θέλετε να σας δώσω τα στοιχεία για τότε, για έργα αυτεπιστασίας με ένα και 
μοναδικό τιμολόγιο ή με μία και μοναδική προμήθεια διαφόρων υλικών. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Τσιαμήτρου: Πρώτα πρέπει να τελειώσει το έργο και μετά να δούμε αν είναι 

με ένα, δύο ή τρία τιμολόγια. Αυτή τη στιγμή δεν μπορεί να μιλάει ο κ. Τσιάρας γι’ 
αυτό το θέμα γιατί άλλος είναι ο αντιδήμαρχος τεχνικών. 

Καλαϊτζίδης: Καλή η προσπάθεια του κ. Τσιάρα να δικαιολογήσει τα 
αδικαιολόγητα. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 5-3-2007 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών Δ. Δάσκαλου. 
2.- Την με αριθ. 16/2007 μελέτη του τεχνικού τμήματος Δήμου Βέροιας. 
3.- Ότι με τη σημερινή διάρθρωση του τεχνικού τμήματος μπορεί ο Δήμος Βέροιας 
να εκτελέσει με μικρότερη δαπάνη το παραπάνω έργο. 
4.- Ότι ο Δήμος Βέροιας διαθέτει μηχανικό εξοπλισμό για την εκτέλεση του 
παραπάνω έργου. 
5.- Ότι στο τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου έτους 2007 περιλαμβάνεται το έργο 
«Συντήρηση-επισκευή πεζοδρομίων πόλης» με προϋπ/σμό € 70.000,00 και πίστωση 
60.000,00 ευρώ. 
6.- Τις διατάξεις των  άρθρων 58 του Π.Δ. 609/85 «Κατασκευή δημοσίων έργων», 11 
του Π.Δ. 171/87 «Εκτέλεση έργων με αυτεπιστασία» καθώς και του Ν. 1418/84. 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 

 Εγκρίνει την εκτέλεση με αυτεπιστασία του έργου «Συντήρηση-επισκευή 
πεζοδρομίων πόλης» του τεχνικού προγράμματος του Δήμου έτους 2007, 
προϋπολογισμού € 70.000,00 και πίστωση € 60.000,00 στον Κ.Α. 30/7334.001. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  227 / 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Β. Γιαννουλάκης 
 Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ε. Σοφιανίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Μ. Σακαλής 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Ν. Μωυσιάδης Ε. Γουναράς 
 Α. Δελαβερίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Α.  Τσιάρας Γ. Ορφανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Κ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  22-3-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


